

Sosiaalivakuutusmaksut ja rajamäärät 2026

Työeläkemaksut	2026	2025
TyEL-ansion raja	71,72 €/kk	70,08 €/kk
Tilapäinen työnantaja (vain tilapäisiä työntekijöitä ja palkkasumma pienempi kuin 10 272 €/6 kk)	25,85 %	26,28 %
Sopimustyönantaja (pysyviä työntekijöitä tai palkkasumma suurempi kuin 10 272 €/6 kk)		
TyEL-perusmaksu ilman hoitokustannusmaksua ja asiakashyvitystä, jotka vaihtelevat työeläkeyhtiöittäin. Maksutappioalennus huomioitu.		
2024 palkkasumma alle 2 455 500 €	24,85 %	25,28 %
2024 palkkasumma 2 455 500–39 288 000 €	24,69 %	25,13 %
2024 palkkasumma yli 39 288 000 €	24,66 %	25,10 %
Työntekijän osuus TyEL-maksusta	7,30 %	
Vuonna 2025 työntekijän maksuosuus oli 7,15 % palkasta alle 53- sekä yli 62-vuotiailla ja 8,65 % palkasta 53–62-vuotiailla.		
YEL-työtulon alaraja	9 423,09 €/v	9 208,43 €/v
YEL-työtulon yläraja	214 000 €/v	209 125 €/v
Työttömyysturva: oikeus Kelan peruspäivärahaan	15 481 €/v	15 128 €/v
Yrittäjä voi liittyä työttömyyskassan jäseneksi	15 481 €/v	15 128 €/v
YEL-maksu	24,40 %	
Vuonna 2025 YEL-maksu oli alle 53- ja yli 62-vuotiailla 24,1 % sekä 53–62-vuotiailla 25,6 % YEL-työtulosta.		
Aloittavan yrittäjän alennus	22 %	22 %
Korot	2026	2025
Vakuutusmaksukorko (1.1.–30.6.)	2,20 %	2,65 %
Vakuutusmaksukorko (1.7.–31.12.)		2,10 %
TyEL-vakuutuksen vakuutusmaksukorko tarkistetaan puolivuositain. YEL-vakuutuksen vakuutusmaksukorko tarkistetaan vuosittain 1. tammikuuta.		
Vakuutusmaksujen viivästyskorko (1.1.–30.6.)	10,50 %	11,50 %
Vakuutusmaksujen viivästyskorko (1.7.–31.12.)		10,50 %

Työnantajan sairausvakuutusmaksu	2026	2025
	1,91 %	1,87 %
Vakuutetun sairausvakuutusmaksun päivärahamaksu	2026	2025
Palkansaajat, kun palkka alle 17 255 €/v (2026)	0,00 %	0,00 %
Palkansaajat, kun palkka yli 17 255 €/v (2026)	0,88 %	0,84 %
YEL-yrittäjät, kun työtulo alle 17 255 €/v (2026)	0,00 %	0,00 %
YEL-yrittäjät, kun työtulo yli 17 255 €/v (2026)	1,11 %	1,04 %
Työttömyysvakuutusmaksu	2026	2025
Palkkasummasta, joka enintään 2 509 500 € vuonna 2026	0,31 %	0,20 %
Siitä palkkasumman osasta, joka ylittää 2 509 500 € vuonna 2026	1,23 %	0,80 %
Työntekijän maksu	0,89 %	0,59 %
TyEL-vakuutetusta osaomistajasta maksettava työnantajamaksu	0,31 %	0,20 %
TyEL-vakuutetun osaomistajan maksu	0,39 %	0,30 %
Työntekijäin ryhmähenkivakuutusmaksu	2026	2025
(Keskimäärin)	0,06 %	0,06 %
Tapaturmavakuutusmaksu	2026	2025
Työn tapaturmanriskin ja vakuutusyhtiön tariffin mukaan (keskimäärin)	0,70 %	0,70 %
Työeläkeindeksit	2026	2025
Palkkakerroin	1,712	1,673
Työeläkeindeksi	3 104	3 077
Elinaikakerroin	2026	2025
	0,94643	0,94759